
Protokół Nr LX/14 
z LX sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 31 stycznia 2014 r. 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1500 w sali konferencyjnej Ratusza, 

na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady sześćdziesiątej sesji Rady Miejskiej.        

Powitał serdecznie wszystkich radnych, Zastępcę Burmistrza, zaproszonych gości.   

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 

ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 

  
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego Rady 
– radnego Leszka Stróża.  
  
Na zapytanie Przewodniczącego, czy są zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła wniosek 

aby w porządku obrad uwzględnić dwa dodatkowe projekty uchwały w sprawach: 

1/ regulaminu korzystania z sali gimnastycznej w Wilkanowie; 
Głosowanie nad wnioskiem:  Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za  
wniosek przyjęła i będzie rozpatrywany w punkcie 3 jako ppkt 10. 
 

2/ uwzględnienia Planu Rozwoju Biblioteki na lata 2012-2017 jako części strategii rozwoju gminy; 
Głosowanie nad wnioskiem:  Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za  
wniosek przyjęła i będzie rozpatrywany w punkcie 3 jako ppkt 11. 
       
Mieczysław Kamiński – proponuje aby punkt 4 porządku obrad tj. Zatwierdzenie protokołu z sesji 
rady był rozpatrywany w jako pkt 3. Mówi, że zatwierdzenie protokołu od 1990 r. odbywało się na 
początku sesji a teraz proponuje się po podjęciu uchwał. Pyta co się stało?      
Andrzej Wziątek – mówi, że nie ma tego protokołu i nie miał jak się z nim zapoznać. 
Burmistrz – mówi, że niestety ale z powodu tego, że uległ uszkodzeniu twardy dysk na jednym                   
z komputerów w Biurze Rady, cześć danych na jednym z komputerów zostało utraconych bez 
możliwości odzyskania, w tym zapisy audio z sesji 30 grudnia 2013 r. oraz wcześniejsze. Jedyne 
co, to udało się zeskanować część dotyczącą podjęcia uchwał, która została sporządzona                        
w terminie 7 dni od obradowania sesji.  
Andrzej Wziątek – mówi, że pomimo tego, że został uszkodzony twardy dysk, są specjaliści, którzy 
mogą zrekonstruować dysk i odtworzyć protokół. Mówi, że będzie głosował przeciw bo jest to jakaś 
dziwna sprawa.   
 
Głosowanie nad wnioskiem radnego Mieczysława Kamińskiego aby punkt 4 porządku obrad tj. 
Zatwierdzenie protokołu z sesji rady był rozpatrywany w jako pkt 3.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 4 głosami za, przy 9 przeciwnych i 2 
wstrzymujących się  wniosek odrzuciła. 
Jerzy Klajn – zgłosił wniosek o uwzględnienie w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zmiany regulaminu Orlika. 
Burmistrz – mówi, że jest jak najbardziej za tym aby kluby miały swoje treningi na terenie Orlika w 
miesiącu lutym i dodała, że jesteśmy niestety zobowiązani podjętą wcześniej uchwałą Rady 
Miejskiej mówiącą o tym, że Orlik jest nieczynny. Na posiedzeniu Komisji była dyskusja w kierunku 
zmiany podjętej uchwały ale jakoś nikt się za nią nie zabrał i nie przygotował na dzisiejszą sesję. 



Przewodniczący Rady – poinformował, że skoro nie ma przygotowanej uchwały w ww. sprawie nie 
może być wprowadzona do porządku sesji. 
Mieczysław Kamiński oznajmił, że może być wprowadzona jeśli np. w czasie przerwy w obradach 
zostanie przygotowana.  
  
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

    1/ uchylenia uchwały nr LVIII/511/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie wyboru  

        metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości  

        tej opłaty; 

    2/ udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowanie            

        dokumentacji pn. „Budowa ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 392 na odcinku  

        Bystrzyca Kłodzka – Pławnica”; 

    3/ udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na realizację zadania pn.  

        „Budowa dwóch zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388 na odcinku Szklarka-  

        Bystrzyca Kłodzka”. 
    4/ upoważnienia kierownika OPS do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji   

        publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

    5/ określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub pomocy rzeczowej   

        przyznanych pod warunkiem zwrotu; 

    6/ zmiany uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej; 

    7/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej  

        w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub  żywności i pomocy w formie posiłku, 

    8/ zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność  

        Gminy Bystrzyca Kłodzka.  

    9/ planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2014; 
  10/ regulaminu korzystania z sali gimnastycznej w Wilkanowie; 
  11/ uwzględnienia Planu Rozwoju Biblioteki na lata 2012-2017 jako części strategii rozwoju  
        gminy; 
4.  Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 
5.  Informacje Burmistrza. 
6.  Zapytania radnych. 

  7.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
  8.  Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
  9.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
10.  Zamknięcie obrad.    

  
Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały                              
nr LVIII/511/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 



Burmistrz – prosi aby w ostatnim paragrafie wprowadzić autopoprawkę i zapisać” „z mocą 
obowiązującą od dnia 6 stycznia 2014 r.” Dnia 9 stycznia br. otrzymaliśmy informację od Wojewody 
m. in. w kwestii podania naszych stawek oraz dowiedzieliśmy się, że Trybunał zausterkował ustawę, 
która nie określała  minimalnych i maksymalnych stawek za odpady. W związku z tym, że trwają 
prace nad ustawą przez Rząd, jest prośba aby uchylić podjętą uchwałę. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 30 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 
w sprawie uchylenia uchwały nr LVIII/511/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej                                   
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia wysokości tej opłaty. /11 za – jednogłośnie/ 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że grupa 6 radnych była przeciwna podjęciu tej uchwały 
przez Radę Miejską w dniu 9 grudnia 2013 r. i została ona przegłosowana bez żadnej dyskusji.                  
W związku z tym, zostało wysłane pismo do Wojewody, który analizował te podjęte uchwały. Mówi, 
że zaproponował Organowi Nadzoru przesłuchanie nagrania z sesji z dnia 9 grudnia 2013 r. 
Chochliki spowodowały, że nagrania zniknęły. To już przekracza wszelkie granice i normy. 
Wojewoda dopatrzył pod względem merytorycznym nieprawidłowości uchwały i stwierdził, że musi 
być wcześniej określona stawka maksymalna górnych i dolnych stawek opłat za odpady. Jest to 
małe zwycięstwo grupy 6 radnych. Prosi Burmistrza o przedstawienie raz jeszcze autopoprawki do 
projektu uchwały gdyż jest niezrozumiała.     
Burmistrz – odpowiedziała, że na miejscu radnego nie cieszyłaby się ale smuciła. Jeśli Rząd ustali 
nam minimalne stawki to będziemy się bardzo smucili bo nasza złotówka nie będzie już złotówką 
ale może okazać się, że będzie to 500 lub 600 % podwyżki. Pan Wojewoda nie brał pod uwagę 
wystąpienia radnego gdyż uchwałę Rady Miejskiej ogłosił w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego w dniu 23 grudnia 2013 r., a że jest napisane, że wchodzi w życie po upływie 14 dni, 
więc weszła w życie z dniem 6 stycznia 2014. Stąd zapis i autopoprawka w ostatnim paragrafie 
uchwały, że wchodzi z mocą obowiązującą od 6 stycznia 2014 r.     
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że niby skąd Burmistrz wie co Wojewoda miał na myśli. 
„Być może Wojewoda jest schetynowcem i niedługo odejdzie z tego stanowiska i Pani te wszystkie 
żyły poodcinane zostaną” – dodał. Mówi, że rozmawiał z pracownikami Organu Nadzoru kilkakrotnie 
i powiedzieli, że prowadzą postępowanie wobec uchwał Rady Miejskiej. Jakimś dziwnym trafem to 
postępowanie zostało przerwane ponieważ z ostatniej sesji Rady z dnia 30 grudnia 2013 r. miał 
przybyć protokół do Urzędu Wojewódzkiego wraz  z nagraniem audio w celu jego przesłuchania                 
i niestety go nie otrzymali bo naraz nagrania zginęły.  
Burmistrz – oznajmiła publicznie, że nikt z Urzędu Wojewódzkiego się do nas nie zwracał                        
o przesłanie jakichkolwiek nagrań czy protokołów z sesji. Jeśli radni nie rozumieją, co się wydarzyło 
z dyskiem to jest bardzo przykro.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/525/14 
w sprawie uchylenia uchwały nr LVIII/511/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty 
      - stanowiący załącznik nr 2 

 

2/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowanie dokumentacji pn. „Budowa ścieżki 

rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 392 na odcinku Bystrzyca Kłodzka – Pławnica”. 
Burmistrz – poinformowała, że w budżecie na rok 2014 jest zarezerwowana część środków na tą 
inwestycję i podjęcie uchwały jest wymogiem formalnym. Dodała, że jeśli jeden kierunek ścieżki 
rowerowej wynosi  od 1,20m  do 1,50m a drugi tyle samo, to 3-metrowa szerokość ścieżki 
rowerowej będzie wystarczająca zarówno dla rowerów jak i pieszych. 



Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 30 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowania 
dokumentacji pn. „Budowa ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 392 na odcinku 
Bystrzyca Kłodzka – Pławnica”. /10 za, przy 1 wstrzymującym się/  
Mieczysław Kamiński –  radny występując w imieniu mieszkańców uważa, że jest to duży błąd, że 
przy okazji tej inwestycji realizowanej wspólnie z Samorządem Województwa Dolnośląskiego nie 
pomyśleliśmy logicznie aby była ścieżka rowerowa a obok ciąg pieszych. Mówi, że będzie głosował 
za, bo lepsza ścieżka rowerowa niż nic ale można było ten temat rozwiązać kompleksowo                       
i wykorzystać tuż obok biegnącą aleję na ciąg pieszych tanim kosztem. 
Burmistrz - odpowiedziała, że nie można było tak zrobić, gdyż aleja nie jest naszą własnością.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LX/526/14 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowanie 

dokumentacji pn. „Budowa ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 392 na odcinku 

Bystrzyca Kłodzka – Pławnica” 
- stanowiący załącznik nr 3 

3/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowanie dokumentacji pn. „Budowa dwóch 

zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388 na odcinku Szklarka - Bystrzyca Kłodzka”. 
Burmistrz – poinformowała, że są zabezpieczone środki w budżecie a podjęcie uchwały jest 
sprawą formalną.   
Mieczysław Kamiński – pyta, w jakich miejscach będą te dwie zatoki autobusowe w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 388.   
Burmistrz – pyta radnego, czy wie w którym miejscu?  
Mieczysław Kamiński – mówi, że tu nie jest szkoła a Burmistrz nie jest nauczycielem aby pytać 
uczniów.  
Burmistrz mówi, że to Pan jest nauczycielem. 
Mieczysław Kamiński mówi, że wyprasza sobie takie zachowanie, a Pani Burmistrz zachowuje się 
nienormalnie i będziemy musieli wezwać jakieś siły medyczne.  
Burmistrz odpowiedziała, że takie siły medyczne były już potrzebne radnemu.  
Mieczysław Kamiński  - mówi, że tradycje w ciałach kolegialnych są takie, że jest organ 
wykonawczy w osobie Pani Burmistrz a każdy z organu ustawodawczego ma prawo pytać w swoim 
własnym interesie i w interesie mieszkańców. Zwraca się do Burmistrza aby konkretnie 
odpowiedzieć a nie głupio się zachowywać.   
Burmistrz – nie ma nic do odpowiedzenia. 
Mieczysław Kamiński - zwraca się do Przewodniczącego Rady aby pouczyć Burmistrza Bystrzycy 
Kłodzkiej, że ma odpowiadać na pytania radnych.  
Burmistrz odpowiedziała, że czuje się pouczona. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      

na posiedzeniu  w dniu 30 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowanie 

dokumentacji pn. „Budowa dwóch zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388 na 

odcinku Szklarka - Bystrzyca Kłodzka”. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/527/14 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na opracowanie 



dokumentacji pn. „Budowa dwóch zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388 

na odcinku Szklarka - Bystrzyca Kłodzka”. 

- stanowiący załącznik nr 4 
 
Mieczysław Kamiński – pyta Przewodniczącego Rady, czy to co dzieje się  na sesji Rady Miejskiej 
jest nagrywane? Mówi, że będziemy mieli bardzo ciekawe nagranie. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że tak. 
Burmistrz – dodała, że nagranie będzie bardzo ciekawe ze stwierdzeniem radnego Kamińskiego, 
że Burmistrz jest nienormalny.   
Mieczysław Kamiński – mówi, że zachowanie Burmistrza jest kompromitujące i urągające.  
Burmistrz odpowiedziała, że jest Jej przykro za radnego Mieczysława Kamińskiego, który nie 
pamięta roku 1984 lub 1986, kiedy tzw. półmroczność jasna nastąpiła i musiał znaleźć się w 
Zakładzie Psychiatrycznym w Stroniu Śląskim. Ma na to dowody i są mieszkańcy, którzy są 
świadkami. Zwraca się do radnego aby nie formułować więc stwierdzeń, kto potrzebuje opieki sił 
medycznych.   
Mieczysław Kamiński – jeśli nie będzie awarii dysku twardego, kieruje sprawę do sądu                              
o zniesławienie. 
Burmistrz – odpowiedziała, że bardzo chętnie uda się do sądu i ma nadzieje, że przy tej okazji 
wyjdą także inne sprawy. Przypomniała, że niejednokrotnie na tej sali była wyzywana, jakie epitety 
leciały pod adresem Burmistrza i które są zaprotokołowane.    
 
4/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

kierownika OPS do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i zgłosiła autopoprawkę w paragrafie 3 i odczytała 
prawidłowe brzmienie: „uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Dolnośląskiego”. Ustawa prawo energetyczne pozwala, aby dodatek 
energetyczny był przyznawany przez burmistrza w drodze decyzji na wniosek odbiorcy wrażliwego 
energii elektrycznej. Takim odbiorcą jest osoba, której przyznano dodatek mieszkaniowy.                        
W związku z powyższym upoważnia się kierownika OPS do przyznawania takiego dodatku. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie upoważnienia kierownika OPS do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego wraz                              

z autopoprawką. /11 za, jednogłośnie/ 

Mieczysław Kamiński – mówi, że dodatek energetyczny będzie przysługiwał tym osobom, które 

mają dodatek mieszkaniowy. Niepokojącym zjawiskiem jest to, że nasze społeczeństwo coraz 

bardziej ubożeje i powinniśmy wprowadzić dodatkowo dodatki za wodę i ścieki, za wywóz śmieci. 

Ponieważ uchwała ta nie skutkuje negatywnie w budżecie ponieważ to środki z budżetu państwa to 

powinniśmy ją uchwalić. 
Burmistrz – byłoby nielogicznym nie podejmować tej uchwały skoro są to środki z budżetu 
państwa. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/528/14 
w sprawie upoważnienia kierownika OPS do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego 

- stanowiący załącznik nr 5 
 



Andrzej Wziątek – zwraca się z prośbą do Przewodniczącego Rady aby się sprężył                          

i pilnował aby powaga tej sali była zachowana. Mówi, aby Przewodniczący zachował się jak 

mężczyzna i ukrócił konflikt w zalążku. 

5/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 
udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub pomocy rzeczowej przyznanych pod warunkiem 
zwrotu. 
Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i zgłosiła autopoprawkę mówiącą o wykreśleniu paragrafu 
4  oraz aby w paragrafie 2 zmienić nazwę miejscowości z „Kłodzka” na „Bystrzycę Kłodzką”. 
Uchwała mówi o przyznaniu zasiłku okresowego osobom będących w trudnej sytuacji życiowej pod 
warunkiem, że kiedyś zwrot zasiłku nastąpi.   
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub 
pomocy rzeczowej przyznanych pod warunkiem zwrotu z autopoprawkami. /11 za, jednogłośnie/ 
Mieczysław Kamiński – pyta, w jaki sposób będzie stosowana ulga dla tych, którzy nie będą                          

w stanie zwrócić środków w odpowiednim czasie, skoro wykreślamy paragraf 4.  

Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej – 

poinformowała, że zapis paragrafu 4 został wykreślony, gdyż to wynika z ustawy o pomocy 

społecznej. Kierownik działając na podstawie ustawy ma prawo zwolnić z odpłatności. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/529/14 
w sprawie określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub pomocy 

rzeczowej przyznanych pod warunkiem zwrotu 

- stanowiący załącznik nr 6 

 
6/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                    
w sprawie zmiany świadczeń pomocy społecznej. 
Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że zmiana dotyczy paragrafu 4 ust. 2. 
Proponuje się aby cena jednej godziny usługi opiekuńczej i specjalistycznej wynosiła 11 zł                        
w mieście i 12 zł na wsi - w związku z dojazdami. Zgłosiła autopoprawkę do końcowego zapisu                
w uzasadnieniu.  
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie zmiany uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej z autopoprawką.             
/11 za, jednogłośnie/ 
Mieczysław Kamiński – mówi, że podjęliśmy uchwałę w roku 2012 i pyta, czy Pani Kierownik 

Ośrodka ustalała stawki? Pyta czy tak rzeczywiście było? 

Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej – 

poinformowała, że stawki wynikały z zapytania ofertowego sporządzanego przez Kierownika OPS. 

Mieczysław Kamiński – nasz ustawodawca, raz mówi tak, że to nie jest kompetencja organu 
ustawodawczego tylko burmistrza a w tym wypadku każe określać stawkę w uchwale. 
Pyta ile osób korzystało z usług OPS w roku 2013 r. na wsi a ile w mieście oraz w roku 2014. 
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że wszystkich osób objętych usługami mamy 7, w tym 2 
osoby na wsi, 5 w mieście. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 
 



Uchwałę Nr LX/530/14 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany świadczeń pomocy społecznej 

  - stanowiący załącznik nr 7 

 
7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub  żywności i pomocy w formie posiłku. 

Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że Rada ma  kompetencje aby 
podwyższyć kryterium dochodowe ze 100% na 150% /czyli z 542 zł dla osób samotnie 
gospodarujących i 456 zł w rodzinach wieloosobowych, na kwotę  684 zł i 813 zł./ Powoduje to, że 
większa liczba rodzin będzie mogła być objęta pomocą państwa w zakresie dożywiania. Prosi                    
o dopisanie kwot 684 zł i 813 zł w uzasadnieniu oraz w paragrafie 3 zamiast „dochodowego” 
zmienić na „dochodowe”. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z 

pomocy społecznej w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub  żywności i pomocy w 

formie posiłku. /11 za jednogłośnie/ 

Mieczysław Kamiński – prosi aby Kierownik OPS przypomniała, że zniknęły pewne możliwości 

dożywiania dzieci.  

Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej – 

poinformowała, że do roku 2013 obowiązywała ustawa w zakresie dożywiania, zaś Rada Ministrów 

podjęła uchwałę wprowadzającą wieloletni program finansowania gmin w zakresie pomocy państwa 

w zakresie dożywiania. Uchwała Rady Ministrów nie jest aktem wykonawczym dlatego Ministerstwo 

dało wytyczne aby podjąć takie uchwały na poziomie gminy, aby dzieci mogły nadal mieć 

zapewniony posiłek. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy. 

 

Mieczysław Kamiński – pyta ile w tej chwili korzysta dzieci z dożywiania, jaka jest kwota i jaka 

proporcja. 

Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej – mówi, że 

co tydzień jest robiony monitoring i porównujemy na dzień 31 grudnia. Na dzień 31 grudnia 2013 r. 

było objętych dożywianiem 352 dzieci, w tym 44 z listy dyrektorskiej. Na dzień wczorajszy – 256. 

Posiłki dwudaniowe wynoszą 7,50 zł, jednodaniowe 6,50 zł, przy proporcji środków 80% do 20% 

  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/531/14 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub  żywności i pomocy w 

formie posiłku 

  - stanowiący załącznik nr 8 
 

8/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                          

w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca 

Kłodzka. 



Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że projekt dotyczy jedynie przesunięcia 
terminu udzielanych bonifikat. Skoro mieszkańcy chcą być właścicielami i chcą wykupić lokal 
mieszkalny to umożliwiamy to do dnia 31 grudnia 2014 r.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      

na posiedzeniu  w dniu 30 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 

własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. /13 za jednogłośnie/ 

Mieczysław Kamiński – mówi, że fragmentarycznie zmieniamy uchwałę z 2000 r. Mówi, że jako 
radny gubi się w tej uchwale, podobnie jak pracownicy i mieszkańcy, którzy są pokrzywdzeni                     
z ilością zmian podejmowanych do tej uchwały. Apeluje o opracowanie jednolitego tekstu uchwały. 
Rada Miejska ponadto mogłaby wpisać pewne zapisy dyscyplinujące Burmistrza jeśli chodzi                     
o gospodarkę nieruchomościami.  
Burmistrz – pyta radnego, które zasady są naruszane w uchwale?  
Mieczysław Kamiński – jako Rada Miejska podjęliśmy uchwałę jakie lokale są nie do sprzedaży                   
a to Burmistrz zarządzeniem powinien wyznaczyć to. Czyli jest to złamanie uchwały Rady Miejskiej. 
W załączniku jest zapis, kiedy Burmistrz może odmówić sprzedaży i to było wielokrotnie naruszone 
ale nie chce tego rozwijać. Zacytował paragraf 11 uchwały kiedy Burmistrz może odmówić 
sprzedaży lokalu.  
Burmistrz – mówi, że po raz kolejny radny Kamiński kłamie. W uchwale nie ma zapisu, które lokale 
nie mogą być sprzedane. Radni wystosowali tylko taki wniosek. Nigdy nie nastąpiła taka sytuacja, 
że odmówiono sprzedaży lokalu, poza tym, że Pani Helena Karpiak wystąpiła                                                  
z wnioskiem o sprzedaż lokalu wraz z werandą a odmowa dotyczyła sprzedaży werandy, która 
stanowi część wspólną. Poucza radnego, że to nie uchwała precyzuje wszystkie zapisy mówiące 
kiedy Burmistrz może odmówić sprzedaży ale ustawa.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/532/14 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka 

  - stanowiący załącznik nr 9 

 

9/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji 

Rady Miejskiej. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      

na posiedzeniu  w dniu 30 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie plan pracy komisji na rok 2014. 

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie plan pracy komisji na 

rok 2014. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie plan pracy komisji na 

rok 2014. 

Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja                                     

na posiedzeniu  w dniu 2 grudnia 2013 r. dokonując analizy przedłożonego planu kontroli Komisji na 

rok 2014 widzi za zasadne aby kontrolę Urzędu Miasta i Gminy przesunąć z miesiąca listopada na 

kwiecień. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że za te plany pracy komisji należy się wstydzić. Są one tylko 
szczątkowe, fragmentaryczne i dotyczą informacji, sprawozdań. Nie ma w nich wizji, strategii 
rozwoju Gminy. Szczególnie negatywnie ocenia Komisję Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy, 
którą już dzisiaj powinniśmy rozwiązać. Te komisje powinny wytyczać kierunek rozwoju gminy, 



kontrolować Burmistrza i coś wnosić do tej gminy.  
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że nie zamierza rozwiązywać żadnej komisji w najbliższej 
przyszłości. 
Marek Krytak – odpowiedział, że jest to całe szczęście zdanie tylko radnego Kamińskiego „a my się 
z tym zdaniem nie liczymy”. 
Irena Stawiarska – jest zdania, że punkty w planach pracy są przemyślane. Nic nie stoi na 
przeszkodzie aby dodatkowe punkty na posiedzeniu komisji rozpatrzyć. 
Burmistrz – mówi, że plan pracy komisji jest po to aby temat główny na posiedzeniu był 
przygotowany i zawarty w porządku. Nigdy nie zdarzyło się tak aby na posiedzeniu komisji był jeden 
jedyny punkt rozpatrywany. Jest szereg tematów, którymi komisja się zajmuje, m.in. planami 
zagospodarowania gminy.   
Jan Pięta – jest zdania, że doskonale rozumie atak na swoją osobę i mówi, że także radny 
Kamiński powinien zrozumieć pewne sprawy po ostatnim spotkaniu w którym uczestniczył                       
w miejscowości Gorzanów. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że plan pracy Komisji Rolnictwa jest żenujący. Zgadza się z tym, że 
na bieżąco można dorzucić kilka punktów. Nieco lepiej w ocenie radnego wygląda plan pracy 
Komisji Budżetu i Finansów, choć w dalszym ciągu proponuje aby dopisać punkt dot. kontroli 
naszych spółek. Te spółki są w 100% własnością gminy i dysponują dużym majątkiem. Należy je 
kontrolować nawet czterokrotnie w ciągu roku.  
Składa wniosek formalny aby na początku roku kalendarzowego, np. w lutym odbyć kontrolę spółek 
aby móc podsumować rok 2013. /ZWIK, ZUK, BCZ/ 
Burmistrz – zapis w ustawie mówi, że sesje rady powinny odbywać się nie rzadziej niż raz na 
kwartał, co znaczy, że komisja nie musi się raz w miesiącu spotykać.   
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad ww. wnioskiem radnego 

Kamińskiego.                     

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 6 głosami za, przy 8 przeciwnych                           

i 1 wstrzymującym się, wniosek odrzuciła.  

Ewa Matys – mówi, że nie pozwali sobie na złą ocenę pracy Komisji Budżetu i Finansów, której 
przewodniczy. Praca w tej komisji wymaga dużego przygotowania i koncentracji. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że nie ocenia negatywnie pracę Komisji Budżetu i Finansów, gdyż              
z wszystkich komisji jest ona najlepsza. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 wstrzymujących się 
podjęła:  

Uchwałę Nr LX/533/14 
w sprawie planów pracy komisji Rady Miejskiej 

  - stanowiący załącznik nr 10 

 
10/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  regulaminu 

korzystania z sali gimnastycznej w Wilkanowie. 

Burmistrz – mówi, że w uchwale proponuje się, aby budowana sala nie była salą gimnastyczną 

przy Zespole Szkół w Wilkanowie gdyż umożliwia to odzyskanie całego naliczonego VAT-u w 100% 

od wydatków związanych z budową i eksploatacją sali i musi być odpłatna dla wszystkich.  

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                      

w sprawie  regulaminu korzystania z sali gimnastycznej w Wilkanowie. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że na temat tego regulaminu dyskutowano dawno temu, teraz 
chodzi aby była bezpośrednio prowadzona przez gminę. Przy tym upoważniamy Burmistrza do 
ustalenia cen za korzystanie z sali. Radny jest zbulwersowany, że Burmistrz dnia 17 grudnia 2013 r. 
wydała zarządzenie i ustaliła stawki na poziomie: kluby młodzieżowe 35 zł, kluby sportowe 40 zł, 



inne organizacje 65 zł, a było mówione o symbolicznej złotówce. Pyta czy to jest symboliczna 
złotówka? Apeluje do Burmistrza o zmianę stawek. Mówi, że jeśli ktoś ma teorię, że gmina jest 
jednostką dochodową to trzeba zapomnieć o samorządności. 
Burmistrz – kwoty wymienione w zarządzeniu są najniższymi jakie występują na terenie powiatu 
kłodzkiego. Nasza sala jest najtańsza. Zasada jaka będzie u nas obowiązywała jest taka, że nasze 
dzieci będą korzystały z sali za darmo. Gmina będzie miała dla każdej ze szkół pulę środków na 
korzystanie z sali. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że radny Kamiński rozmija się z prawdą. Jeśli w praktyce 
zakończenie budowy hali i oddanie jej do użytku nastąpi z końcem półrocza 2014, to oznacza, że 
zarządzenie nie musiało być wydawane w grudniu 2013. Jednakże konieczność wydania takiego 
zarządzenia w miesiącu grudniu wiąże się z możliwością otrzymania pełnego podatku VAT.  
Istotna sprawą jest fakt, że do jednostek oświatowych będą skierowane środki finansowe aby mogły 
z powrotem powrócić do budżetu gminy. To koło się zamyka tylko po to i dlatego, aby nie 
zaprzepaścić odzyskiwanego podatku VAT.    
Marian Adamów – martwi się, że w klubach sportowych też są dzieci. Proponuje aby przez 
pierwszy rok ustalić te stawki niższe o 50%. 
Zastępca Burmistrza – mówi, że na doprecyzowanie w jaki sposób będzie realizowane lub nie 
zarządzenie, będziemy mieli półroczny okres do czasu oddania hali.  Podkreśla, że niezbędne 
wartości jakie są zawarte w tym zarządzeniu służą prognozie i wykazaniu, że taki VAT zaistnieje. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 6 wstrzymujących się 
podjęła:  

 
Uchwałę Nr LX/534/14 

w sprawie regulaminu korzystania z sali gimnastycznej w Wilkanowie 

  - stanowiący załącznik nr 11 

 

11/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  uwzględnienia Planu 

Rozwoju Biblioteki na lata 2012 – 2017 jako części strategii rozwoju gminy.   

Burmistrz – prosi aby prawidłowy zapis uchwały brzmiał: „w sprawie  uwzględnienia Planu Rozwoju 

Biblioteki na lata 2012 – 2017 jako części strategii rozwoju Gminy Bystrzyca Kłodzka”.  Jest to 

uchwała intencyjna niezbędna do realizacji i rozliczenia przez Bibliotekę Publiczną projektu  pn. 

„Nowoczesna biblioteka z tradycjami – modernizacja i zakup wyposażenia bibliotek bystrzyckich”. 

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu  w dniu 29 stycznia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  w 

sprawie w sprawie  uwzględnienia Planu Rozwoju Biblioteki na lata 2012 – 2017 jako części 

strategii rozwoju gminy wraz z autopoprawką. /11 za jednogłośnie/  

Mieczysław Kamiński – zdaniem radnego w paragrafie 1 zapis powinien brzmieć następująco: 
„Postanawia się uwzględnić „Plan Rozwoju Biblioteki na lata 2012 – 2017” w brzmieniu jak w 
załączniku nr 1 do niniejszej uchwały – jako część strategii rozwoju gminy”. Dodał, że nasz Dyrektor 
jest bardzo operatywny, pozyskuje środki z zewnątrz. Należy się teraz rozliczyć w ramach tego 
projektu i zasadnym jest podjęcie tejże uchwały. Radnego niepokoją inne placówki po sąsiedzku, 
które prawie w ogóle nie pozyskują środków.   

  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LX/535/14 
w sprawie  uwzględnienia Planu Rozwoju Biblioteki na lata 2012 – 2017 jako części strategii 

rozwoju Gminy Bystrzyca Kłodzka 

  - stanowiący załącznik nr 12 



Ad. 4. Zatwierdzenie protokołu z sesji  Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokołów z LIX sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 
grudnia 2013 r. jest do wglądu w Biurze Rady i ma charakter szczątkowy.   
Mieczysław Kamiński poinformował, że tego protokołu dziś nie zatwierdzimy; jeśli strona 
przeciwna będzie głosowała za to się ośmieszy, gdyż protokołu nie ma. Mówi, że w  szczątkowym 
protokole jest wyciąg z protokołu z datą 31 grudnia 2012 r.  
Kiedyś nie było komputerów, twardych dysków i protokoły się pisało i w związku z tym protokół 
należy odtworzyć. Odczytał fragment zapisu z protokołu z pierwszej strony o brzmieniu: 
„Wiceprzewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu…” i poinformował, że sesję prowadził 
wówczas Przewodniczący Rady.  
Brak jest zapisu wypowiedzi radnego Kamińskiego dotyczącej zgłoszonych uwag do protokołu                    
z dnia 9 grudnia 2013 r. Jest tylko zapis mówiący o tym, że Przewodniczący poddał protokół pod 
głosowanie i brak jest zapisu mówiącego o tym, że przegłosowano protokół wraz z naniesionymi 
poprawkami. Mówi, że to właśnie Wojewoda rozpatrywał i tego nie dostał do dnia dzisiejszego. 
Organy władzy państwowej i samorządowej są wprowadzane w błąd bo protokoły z sesji są 
fałszowane. Mówi, że dysk padł, ale nasze głowy i mózgi chyba nie padły.    
Mówi, że w związku z tym nie możemy przyjąć tego protokołu i oczekujemy poprawionego protokołu 
z dnia 9 grudnia 2013 r. Dziwnym trafem w szpitalu padł dysk i u nas pada w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Radny dodał, że nie będzie komentował analogii i zbieżności.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z tym, że była awaria dysku, nie można 
odtworzyć fragmentów tego protokołu. 
Burmistrz – proponuje powołać komisję śledczą, a mówiąc poważnie, skoro nie ma możliwości 
napisania protokołu formą zwyczajowo przyjętą, zaproponowała  przyjęcie wniosku o odstąpieniu 
przyjęcia protokołu z powodu uszkodzenia dysku twardego w komputerze. 
 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 za, przy 2 przeciwnych przy 2 
wstrzymujących się wniosek przyjęła. 
 
Ad. 5. Informacje Burmistrza. 

Przewodniczący Rady udzielił głos Pani Burmistrz i poprosił o przedstawienie informacji. 
Mieczysław Kamiński zgłosił wniosek o zarządzenie przerwy. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że przerwa zostanie ogłoszona po informacjach Pani 
Burmistrz.  
Mieczysław Kamiński mówi, iż wniosek formalny głosuje się poza kolejnością. 
Marek Krytak – zwrócił uwagę radnemu Kamińskiemu, że należało zgłosić wniosek zanim oddał 
głos Pani Burmistrz. 
 
Pomimo tego, że głos został udzielony Pani Burmistrz, radny Mieczysław Kamiński podniesionym 
głosem domagał się przegłosowania wniosku. 
  
Burmistrz poinformowała, że 200 tys. zł otrzymaliśmy na mury obronne z Ministerstwa Kultury oraz 
350 tys. zł na kościółek w miejscowości Nowa Bystrzyca, oraz będziemy mieć dwa zezwolenia 
wydane dla przedsiębiorców w Strefie Ekonomicznej. Resztę informacji przedstawi radnym tym, 
którzy chcą słuchać i nie przeszkadzają. 
 
Przedłożona radnym informacja z realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady 
Miejskiej (02.01.2014 r. –  31.01.2014 r.) przedstawiała się następująco: 

  
1/ 02.01.2014 r.  
-   Spotkanie z Sołtysem i Rada Sołecką miejscowości Pławnica. 
2/ 07.01.2014 r.  
-  Spotkanie z p. Stanisławem Błachem Dyrektorem Kogeneracji S.A. w sprawie wyceny i zbycia 
    przedsięwzięcia, pn.: „Budowa elektrowni szczytowo – pompowej” w Młotach.  



3/ 08.01.2014 r.  
-   Spotkanie z Dyrektorem Mondi Packaging Sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej. 
4/ 09.01.2014 r.  
- Spotkanie z p. Janą Stańkową w sprawie możliwości dofinansowania wspólnego  
    polsko – czeskiego projektu „Śladami dziedzictwa kulturowego w Euroregionie Glacensis” 
    (odnowa pamiątek sakralnych). 
-   Wizja wyodrębnionych wspólnot na Osiedlu Szkolnym w Bystrzycy Kłodzkiej.  
5/ 11.01.2014 r.  
-   Zebranie sprawozdawcze OSP Poręba. 
6/ 12.01.2014 r.  
-   Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. 
7/ 13.01.2014 r.  
-   Narada z Sołtysami. 
8/ 14.01.2014 r.  
-   Spotkanie z mieszkańcami części miejscowości Szklary i Nadleśniczym p. Kazimierzem    
    Śpiewakiem oraz Wiceprzewodniczącym Rady p. Leszkiem Stróżem w sprawie braku wody dla  
    mieszkańców. 
-   Spotkanie z przedstawicielami Firmy Energy Contracting (WBB Contracting) p. Tomaszem   
    Kapustą oraz Prezesem p. Rafałem Augustyniakiem, przy udziale Prezesa Uzdrowiska 
    p. Zbigniewa Piotrowicza w sprawie wdrożenia usługi przesyłu energii cieplnej – budowa kotłowni  
    linii przesyłowych na terenie Długopola – Zdroju (ograniczenie niskiej emisji), 
9/ 15.01.2014 r. 
-   Spotkanie z Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej p. Ireną Szulc. 
10/ 16.01.2014 r. 
-   Spotkanie z mieszkańcami ul. Chopina w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie dzierżawy gruntów.  
-   Posiedzenie Związku Gmin Śnieżnickich. 
11/ 17.01.2014 r. 
-   Koncert Kolęd w Bystrzycy Kłodzkiej. 
12/ 18.01.2014 r. 
-   Bal Charytatywny na rzecz Szkoły Podstawowej Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
13/ 20.01.2014 r.  
-   Spotkanie z firmą włoską dma associati s.r.l. przy współudziale Radnego Sejmiku Województwa 
    Dolnośląskiego p. Zbigniewa Szczygła w sprawie możliwości budowy basenu krytego 
    w Bystrzycy Kłodzkiej. 
-   Podpisanie umowy z firmą „BUDMEX” Sp. z o.o. na wykonanie remontu sali widowiskowej 
    w MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej. 
14/ 22.01.2014 r.  
-   Podpisanie porozumienia w p. H. Dudzikiem w sprawie zamiany gruntów w Długopolu - Zdroju.  
15/ 24.01.2014 r. 
-   Nagranie materiału filmowego promującego potencjał inwestycyjno - turystyczny Bystrzycy   
    Kłodzkiej z cyklu „Gmina na 6” we współpracy z TV Polsat News.  
16/ 25.01.2014 r. 
-   Zebranie sprawozdawcze OSP Stary Waliszów. 
17/ 29.01.2014 r.  
-   Wizja w terenie – m.in. świetlica w Nowej Łomnicy, budynek gminny w Nowej Bystrzycy, 
    ul. Osiedlowa (wznowienie granic). 
-   Spotkanie w WSSE „INVEST – PARK” w celu podpisania porozumienia o współpracy przy       
    realizacji zadania inwestycyjnego, polegającego na zasilaniu z sieci elektrycznej Tauron  
    Dystrybucja.A. obiektów przedsiębiorców zlokalizowanych na działkach nr 272/4 i 272/5 podstrefy 
    Bystrzyca Kłodzka WSSE „INVEST – PARK” Sp. z o.o.  
-   Zebranie z mieszkańcami Gorzanowa, Topolic i ościennych miejscowości w sprawie    
    przedsięwzięcia polegającego na produkcji środków poprawiających właściwości gleby w    
    miejscowości Topolice z wniosku „Ziemia Polska Sp. z o.o.” 
18/ Gospodarka lokalowa: 
-   lokale użytkowe przejęte: 2 



-   lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2; wytypowane do sprzedaży: 0 
-   lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:0, w drodze rokowań – 0, 
-   pozyskane mieszkania: 3 
-   przydzielone mieszkania: 1, po zakończonym remoncie kapitalnym-0, do remontu kapitalnego 2, 
-   zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) – 0 
•  urzędu – 0. 

19/ Gospodarka mieniem gminnym: 
-   sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 15 

• lokale mieszkalne: 3, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 1,  
• nieruchomości niezabudowane : grunty rolne – 6, działki budowlane –4,   
• nieruchomości zabudowane – 1, 

-   nabyte nieruchomości gruntowe – 0, 
-   dzierżawa gruntów rolnych: 90 w tym: grunty rolne: nowe –6, przedłużenia –78; ogródki  
    przydomowe: nowe  – 1,  przedłużenia  – 3; grunty pod ogródkami piwnymi:  nowe - 0,  
    przedłużenia - 0; pomieszczenia gospodarcze: nowe – 0; lokale użytkowe: nowe: 1, przedłużenia 1 
20/  Wydane Zarządzenia Burmistrza: 26 
21/  Informacja demograficzna: 
-   urodzenia: 16 
-   zgony: 21 
 
Irena Stawiarska – mówi, że jest wzruszona, zadowolona i szczęśliwa i należą się duże ukłony dla 
Pani Burmistrz ponieważ ogromne pieniądze wpłynęły do naszej gminy. Serdecznie pogratulowała 
Pani Burmistrz w imieniu wszystkich obecnych.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że z końcem grudnia 2013 r. odbyło się spotkanie 
Stowarzyszenia Gmin Ziemi Kłodzkiej jak również Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregio 
Glacensis podczas którego istotnym wydarzeniem było wystąpienie Dyrektora Szpitala 
Specjalistycznego Centrum Medycznego w Polanicy Zdroju, który zaproponował gminom aby 
włączyły się do projektu współfinansowania badań dla kobiet z ciążami zagrożonymi                                 
i patologicznymi. Projekt składa się z 12 badań i 50% kosztów płatne byłoby z projektu, zaś 
pozostałe 50% za swoich pacjentów pokrywałaby gmina, za zgodą Rady.  Kwota całego badania to 
ok 500 zł. 
Zachęciła do odwiedzenia strony Stowarzyszenia Gmin Ziemi Kłodzkiej jak również Stowarzyszenia 
Gmin Polskich Euroregio Glacensis ponieważ są tam działania, które wspomagają gminę. 
Mieczysław Kamiński – pyta jak to się stało, że ponad 90 dni i 3 miesiące nie wiedzieli radni nic w 
sprawie postepowania związanego w Topolicach pn. produkcja środków poprawiających 
właściwości gleby w miejscowości Topolice. Jak to się dzieje, że radni nie mieli żadnych informacji 
do środy. Mówi, że albo to jest państwo policyjne nasza Gmina Bystrzyca Kłodzka albo mamy 
normalne zasady. Dodał, że Burmistrz wiele razy informuje radnych o „duperelach” natomiast o tak 
istotnej sprawie i tak wrażliwej radni dowiadują się dopiero po 3 miesiącach.  
Burmistrz – odpowiedziała, że nawet najmniejsza „duperela” jest ważna jeśli dotyczy gminy                         
i naszych mieszkańców. Pyta, czy radny wie, ile podobnych postanowień i spraw wpływa do Urzędu 
Miasta i Gminy? Z wypowiedzi radnego wynika, że Burmistrz zataił jakąś informację, gdyż o 
wszystkich tego typu wcześnie informował.  
Mówi, że odbyło się spotkanie z mieszkańcami Gorzanowa, Topolic, Starej i Nowej Łomnicy a Pan 
Kamiński ściągnął na to spotkanie i Gazetę Kłodzką i sam przybył bo marzył o tym, że będzie to 
lincz na Burmistrzu. A niestety, nie był to lincz na Burmistrzu tylko spokojne spotkanie, na którym 
Burmistrz wytłumaczył wszystkim jaka jest procedura, jak się mają sprawy i to, że jest także 
przeciwny temu przedsięwzięciu. Wszyscy potrafili zrozumieć to ale jeden Pan Kamiński nie. 
Dodała, że konsultacje z mieszkańcami powinny odbyć się nie po 90 dniach ale po 150, kiedy 
będzie sporządzony raport oddziaływania na środowisko. Wszystko jest procedowane zgodnie z 
prawem i niczego nie chowa pod dywan. Pyta radnego Kamińskiego, czy jako Burmistrz zrobiła coś 
wbrew prawu??  



Zastępca Burmistrza – poinformowała, że wszystkie ruchy w dokumentacjach tego typu są 
opubliczniane na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Wniosek, który wpłynął w tej sprawie do 
wydziału Rolnictwa, gdyż dotyczył wydania decyzji o warunkach środowiskowych także został 
umieszczony na stronie internetowej. Dodała, że procedura jest skomplikowana, gdyż wiele 
instytucji musi być poinformowanych z prośbą wydanie opinii. 
Mieczysław Kamiński –  mówi, że z uporem maniaka tego nie rozumie. Prawda jest taka, że w 
pierwszej kolejności dowiedział się sołtys, później mieszkańcy a potem Pani Burmistrz podchwyciła 
inicjatywę i odwróciła kota ogonem.   
Jan Pięta –  powiedział, że na spotkaniu byli mieszkańcy z ok. sześciu miejscowości i radny 
Kamiński był świadkiem jak spotkanie zostało kulturalnie zakończone gdyż Pani Burmistrz 
wszystkim dokładnie wytłumaczyła sprawę. Zaapelował aby radny Kamiński grał uczciwymi kartami 
„bo na miłość boską, nie tą drogą!” – dodał radny na zakończenie swojej wypowiedzi.   
Mieczysław Kamiński –  mówi, że prawda jest taka, że Pan sołtys Gorzanowa podziękował Panu 
Tamborowi za materiały i dokumenty związane z tą inwestycją. Pyta się, czy radny wie w jakim 
stanie był człowiek, który mówił te słowa: „nie tą drogą idziemy”? – radny Kamiński dodał, że nie 
chce tego kończyć. Prawda jest taka, że po wyjściu z zebrania, rozmawiał z grupą ludzi  to wiele 
osób wypowiadało się krytycznie na temat Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej i radnych Rady Miejskiej. 
Dodał,  że wiele ludzi wyszło zbulwersowanych ze spotkania, druga sprawa jest taka, że Pani 
Burmistrz robiła wszystko aby Ich uspokoić.      
Jan Szkwarek – prosi o informację w sprawie spotkania z p. Stanisławem Błachem Dyrektorem 
Kogeneracji S.A. w sprawie wyceny i zbycia przedsięwzięcia, pn.: „Budowa elektrowni szczytowo – 
pompowej” w Młotach.  
Burmistrz – Kogeneracja rozpoczęła wycenę, która miała być gotowa w miesiącu grudniu. W 
związku z tym, że minął termin a nie otrzymaliśmy informacji odbyło się spotkanie na którym 
okazało się, że  poślizg spowodowany był utrudnieniami z wyborem rzeczoznawcy. I wersja będzie 
zakładać, że wyceniają grunty i całe przedsięwzięcie do sprzedaży oraz same grunty. Zamiarem 
Kogeneracji jest sprzedaż gruntu wraz z dokumentacją lub sama sprzedaż gruntu. Otrzymaliśmy 
informację, że zajmie to czas do końca połowy lutego br. 
Mieczysław Kamiński –  pyta co Burmistrz miała na myśli pisząc: - Spotkanie z p. Janą Stańkową              
w sprawie możliwości dofinansowania wspólnego polsko – czeskiego projektu „Śladami dziedzictwa 
kulturowego w Euroregionie Glacensis” (odnowa pamiątek sakralnych);  
- wizja wyodrębnionych wspólnot na Osiedlu Szkolnym w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Burmistrz – odpowiedziała, że pokłosiem  wizji wyodrębnionych wspólnot na Osiedlu Szkolnym                 
w Bystrzycy Kłodzkiej było wczorajsze spotkanie z przedstawicielami Spółdzielni Mieszkaniowej na 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Wspólnoty poprosiły aby pokazać dokąd graniczą ich 
tereny oraz co ewentualnie jest możliwe do zrobienia na tych terenach. Wizja dotyczyła też 
omówienia sprawy wznowienia granic ulicy Osiedlowej, która tylko po obrysie jest ulicą należącą do 
Gminy, czyli te miejsca parkingowe nie należą do Gminy. Wizja spowodowała to, że jest zgoda na 
wycięcie pewnych drzew, jest wykonane wznowienie granic i wiemy już od którego miejsca 
jesteśmy właścicielami pasa drogowego. Na spotkaniu z mieszkańcami były także poruszane 
kwestie  garaży wypowiedzianych przez Spółdzielnie Mieszkaniową oraz sprawa łącznika pomiędzy 
ul. Leńskiego a Wojska Polskiego. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że teraz rozumie, że Pani Burmistrz przygotowała się ze 
wspólnotami mieszkaniowymi do wojny ze Spółdzielnią Mieszkaniową. 
Burmistrz – pyta radnego, dlaczego do wojny?? 
  
Ad. 6. Zapytania radnych. 

Mieczysław Kamiński – pyta Przewodniczącego Rady i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej czy 
w normalnych czasach i w normalnych warunkach jest możliwe przeprowadzenie Komisji Rewizyjnej 
polegającej na omówieniu trzech podstawowych zagadnień w ciągu trzech minut, tj. zarządzenia 
Burmistrza, sprzedaż mienia komunalnego, umorzenia podatków. Mówi, że jeśli jest przerwa a radny 
rozmawia z kierownikiem wydziału geodezji na temat skargi i spóźnia się 3 minuty to należy 
odczekać. Tymczasem zagadnienia zostają przegłosowane bez żadnej dyskusji, to znaczy, że 



Komisja Rewizyjna nie spełnia swojej roli i nie kontroluje działalności Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
Uważa, że takich cyrków nie powinniśmy robić i że jest to skandaliczne postepowanie.  
Przewodniczący Rady odpowiedział, że skoro nie było uwag do zagadnień to zostały one 
przegłosowane.  
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odpowiedział radnemu, że prowadził Komisje 
zgodnie z procedurą, przedstawił temat, zapytał czy są uwagi, skoro nie to poddał kolejno pod 
głosowanie. Dodał, że niczyją winą nie jest, że radny chciał poplotkować sobie.  
Mówi, że „niepoważny to jest Pan a nie my”. Apeluje aby radny zastanowił się co robi i mówi. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że cieszy nas bardzo jako urzędników, że Pan radny 
Kamiński przychodzi do urzędu i domaga się informacji publicznej, która jest udostępniana w trybie 
natychmiastowym, spędzamy razem dużo czasu przy analizie różnych dokumentów.  Ponadto 
wszystkie tego typu dokumenty są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
Mieczysław Kamiński – mówi, aby Burmistrz przekładając dokumenty do Komisji Rewizyjnej nie 
traktowała radnych jak „per noga”. Ściśle mówiąc wyszczególnione zarządzenia Burmistrza nie 
zawierają numerów działek, powierzchni, formy przetargu. Takie informacje są fikcją.  
Składa wniosek aby wszystkie zarządzenia wydawane przez Burmistrza były przekazywane do Biura 
Rady do wglądu dla radnych. Pełne zarządzenie pozwoli określić tryb pracy i pokaże nad czym 
pracuje Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej. Mając informacje szczątkowe, radni powinni bawić się chyba 
w śledczych.  
Burmistrz – odpowiedziała, że to jest bez sensu, szkoda na to czasu osoby, która musi to wszystko 
przygotować. Każde zarządzenie jest opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. Radni 
otrzymali do tego celu laptopy, mają opłacony internet i pyta co to jest usiąść w domu i poszukać 
zarządzenie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Mieczysława Kamińskiego aby 
wszystkie zarządzenia wydawane przez Burmistrza były przekazywane do Biura Rady do wglądu dla 
radnych.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 2 głosami za, przy 8 przeciwnych i 5 
wstrzymujących się wniosek odrzuciła.  
 
Mieczysław Kamiński – prosi aby w informacjach o sprzedaży mienia komunalnego było określone 
jaki to rodzaj przetargu, tj. ograniczony lub nieograniczony. 90% sprzedaży to jest przetarg 
ograniczony a jest to wyjątkowa sprzedaż, która powinna być stosowana w wyjątkowych 
przypadkach, uzasadnionych. Apeluje, że takich informacji przed radnymi i mieszkańcami nie można 
ukrywać. 
Burmistrz – odpowiedziała, że Pan Kamiński kłamie. Nie kto inny jak Pan Kamiński podczas 
jednych z posiedzeń wnioskował aby sprzedając grunty rolne ogłosić przetarg ograniczony do grupy 
naszych mieszkańców gminy i dotychczasowych dzierżawców, a chodzi o mieszkańców 
Marcinkowa. Mówi, że radny Kamiński sam sobie zaprzecza.  
Mieczysław Kamiński – zarządzenia to jest początek drogi, będzie śledził te sprzedaże i będzie 
zadawał pytania Pani Burmistrz.  
Irena Stawiarska – złożyła wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
 
Rada w obecności 9 radnych, w głosowaniu jawnym, 7 głosami za, przy 2 przeciwnych  wniosek 
przyjęła.  

 

  Ad. 7.  Informacja Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły pisma: 
- z Biblioteki Publicznej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie wsparcia realizacji projektu Biblioteki;  
- od Wiecprzewodniczącej Komitetu Okręgowego Olimpiady Geograficznej w sprawie  
  dofinansowania zawodów okręgowych Jubileuszowej XL Olimpiady Geograficznej; 
- od mieszkańców  Starej Łomnicy w sprawie problemów z wodą pitną; 
- od Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu; 



- od grupy inicjatywnej w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej Panu  
  Marianowi Krzyżyńskiemu; 
- od Kapituły Funduszu Wieczystego „ZDROWIE” w sprawie przekazania 1% podatku dochodowego  
  na FLMŚ; 
- od Burmistrza w sprawie zaopiniowania budowy ekranu akustycznego wzdłuż ogrodzenia  
  oddzielającego teren szkoły od posesji przy ul. Leńskiego; 
- od Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie udostepnienia boiska Orlik 2012 od 17.01 do  
  28.02.2014;  
- od mieszkańców Topolic w sprawie wyrażenia protestu i zaniepokojenia uruchomienia planowanej  
  inwestycji na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie magazynowania i przetwarzania  
  odpadów w Topolicach; 
- od mieszkańców Topolic w sprawie wyrażenia protestu i zaniepokojenia uruchomienia planowanej  
  inwestycji na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie magazynowania i przetwarzania  
  odpadów w Topolicach; 
- od sołtysa Topolic Ewy Matusik w sprawie wyjaśnienia dotyczącego postanowienia Regionalnego  
  Dyrektora Ochrony Środowiska we Wrocławiu; 
- od sołtysa Topolic, Rady Sołeckiej Topolic, Mieszkańców Topolic, mieszkańców Gorzanowa i  
  okolic w sprawie uruchomienia inwestycji na prowadzenie działalności gospodarczej  w zakresie   
  magazynowania odpadów… 
- od Starosty Kłodzkiego w sprawie zaproszenia do udziału w Komitecie Honorowym na rzecz  
  ufundowania i nadania Sztandaru Powiatu Kłodzkiego; 
- od grupy radnych Rady Miejskiej w sprawie uchylenia uchwały nr LVIII/510/13 Rady Miejskiej z  
  dnia 9 grudnia w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca  
  Kłodzka; 
 

   Ad. 8.  Informacje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 

Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że  Komisja Rewizyjna w dniu 
18 listopada 2013 r. przeprowadziła  kontrolę Urzędu Miasta i Gminy w Bystrzycy Kł.  
Zakres kontroli dotyczył schematu organizacyjnego, struktury zatrudnienia w Urzędzie, kontroli 
zarządczej, oraz archiwizacji dokumentów. Komisja przyjęła informacje przedstawione przez 
Panią R. Surmę – Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej i Panią H. Mielnik - Kierownika Wydziału 
Organizacyjno-Prawnego.   
Komisja przeprowadziła kontrolę  klubów sportowych działających na terenie gminy Bystrzyca 
Kłodzka w zakresie wykorzystania dotacji z budżetu gminy i przyjęła informacje przedstawione 
przez prezesów klubów oraz Kierownika Wydziału Turystyki Urzędu Miasta  i Gminy Bystrzyca Kł. 
Panią E. Koczergo. 
 

  Ad. 9.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

  Burmistrz zwraca się do Rady Miejskiej o przyjęcie wniosku w sprawie podjęcia działań w celu 
nieodpłatnego przejęcia (w formie zrzeknięcia się prawa użytkowania wieczystego) od Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Bystrzycy Kłodzkiej drogi stanowiącej łącznik pomiędzy ulicą Leńskiehgo a Wojska 
Polskiego, oznaczonej jako działki nr 76 i 52/11, obręb Centrum oraz części działki 1377/2, obręb 
Centrum z przeznaczeniem pod zabudowę garażową. 
Powyższe wynika z faktu, iż część mieszkańców Bystrzycy Kłodzkiej, w szczególności Osiedla 
Szkolnego i ul. Osiedlowej są zainteresowani terenami z możliwością postawienia garaży w związku 
z wypowiedzeniem im umów najmu a teren działki nr 1377/2 (przy drodze w kierunku Polanicy 
Zdroju) nie jest odpowiednio wykorzystany a nawet zaniedbany od wielu lat. Ponadto mieszkańcy 
wyodrębnionych wspólnot mieszkaniowych na terenie Osiedla Szkolnego obawiają się możliwości 
zagrodzenia ww. łącznika drogowego, co jednocześnie bardzo utrudni komunikację na terenie 
osiedla, o czym zostaliśmy poinformowani na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 
31.01.2014 r. Ww. łącznik stanowi jedną z głównych dróg komunikacyjnych na osiedlu, 
wymagającym remontu, który zwiększy bezpieczeństwo korzystających. Złożone przez mieszkańców 
postulaty wymagają podjęcia czynności w sprawie i czynią wniosek zasadnym. 



Marian Adamów – pyta, czy została określona wielkość tej działki pod garaże? 
Burmistrz – chodzi o wielkość działki pod 20 garaży. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że wniosek jest zasadny. To jest początek działań gminy                 
w sprawie Osiedla Szkolnego. Tam jest wiele problemów nawarstwionych, jest ZUK, wspólnoty, 
Spółdzielnia Mieszkaniowa… Wiele spraw jest mocno skomplikowanych i zaostrzonych. 
Andrzej Wziątek – nawiązując do wypowiedzi radnego Kamińskiego, radny mówi, że grozi tam 
oddolny wybuch. Pomysł Pani Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej aby na drodze będącej łącznikiem 
postawić szlaban to kompromituje osobę i funkcję. Tak jest, że niektórzy mieszkańcy bloków przeszli 
do wspólnoty w ramach retorsji i odwetu. Pani Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej i Pan Jarczyński 
wymyślili sobie, że Ci ludzie, którzy mieli garaże tzw. blaszaki mają sobie wziąć je na plecy i won – 
niezależnie od tego, że podwyższono im opłatę za ten garaż. Ludzie są zbulwersowani. W 
Spółdzielni Mieszkaniowej dzieją się cuda. Zaprzepaszczono ideę solidaryzmu i spółdzielczości. Ci 
ludzie zapomnieli o tym, że mają służyć mieszkańcom. Na zakończenie dodał, że wniosek jest jak 
najbardziej słuszny i zasadny. Głosujemy dwoma rękami – dodał. 
 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Rada w obecności 13 radnych,                          
w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 

 
  Burmistrz – poinformowała, że Wałbrzyska Strefa Ekonomiczna zwróciła się do nas z prośbą                 

o wyrażenie zgody na nieodpłatne ustawienie na naszych działkach w obrębie podstrefy Bystrzyca 
Kłodzka na znaków informacyjnych.  Pierwsza tablica byłaby wzdłuż drogi powiatowej /łącznika/              
a druga równolegle do drogi krajowej 33. Wielkość tablic wynosi ok. 3,20x6m. 
Radni wyrazili ogółem stanowisko, że wyrażają zgodę na ustawienie tablic. 
Marta Konieczna – Morawa – Prezes ZWIK – poinformowała, że jeśli chodzi o dyskusję na 
poprzedniej sesji w sprawie awarii w postaci wycieku na ul. Starobystrzyckiej, został on usunięty.  
Wniosek  o dofinansowanie zadania pn. Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej dla Gminy 
Bystrzyca Kłodzka, która obejmuje budowę kanalizacji w Długopolu Dolnym, na Starym Osiedlu, na 
ul. Wojska Polskiego, 1-go Sierpnia przeszedł pozytywnie ocenę formalną i merytoryczną 1-go 
stopnia i został zakwalifikowany do dalszej oceny. Jest to jednoznaczne z tym, że te pieniążki 
zostaną nam przyznane, o terminie zadecyduje następna kontrola.   
Otrzymaliśmy także zwrot środków w wysokości 1 mln złotych z programu z Urzędu 
Marszałkowskiego na dwa zadania, które zostały wykonane i sfinalizowane w roku 2013, tj. 
wodociąg w Długopolu Zdroju i Starej Łomnicy. O tyle ile wnioskowaliśmy, tyle otrzymaliśmy. 
Marian Adamów – mówi, że jak się przejeżdża przez Długopole Dolne to postępy prac cieszą. 
Mieczysław Kamiński – pyta, czy na ul. Leśnej w Długopolu Zdroju jest woda? 
Marta Konieczna – Morawa – Prezes ZWIK – odpowiedziała, że pozostały dwa lub trzy przyłącza 
do wykonania ale to wszystko zależy od pogody. Główna sieć jest wybudowana i już funkcjonuje. 
Skarbnik Gminy – poinformowała, że w związku z otrzymanym „glejtem” 8 grudnia 2013 r. od Rady 
Miejskiej, poinformowała, że 30 grudnia 2013 r. na konto gminy wpłynęły środki w wysokości 53.195 
zł tytułem refundacji wydatków poniesionych na rewitalizację na Małym Rynku. Dochody i wydatki 
zostały o te 53.195 zł zwiększone. 
Irena Stawiarska – poinformowała, że wpłynął podczas sesji wniosek od radnego Jerzego Klajna              
o treści: zgłaszam wniosek o zmianę regulaminu korzystania z boiska na Orliku w Bystrzycy 
Kłodzkiej. Wnioskuję o zmianę punktu dotyczącego otwarcia boiska od 1 lutego 2014 r.  
Burmistrz – prosi o nie podejmowanie wniosku w takim brzmieniu lecz zmodyfikowanie go, gdyż                
w przeciwnym wypadku będzie niezgodne z prawem. Aby zmienić ten regulamin powinna być 
podjęta uchwała, w której zmieni się czas otwarcia Orlika. Dlatego proponuje się inny wniosek, 
mówiący o tym, że upoważnia się Burmistrza do niewykonania paragrafu 2 uchwały w sprawie 
regulaminu korzystania z boiska Orlik i tym samym zezwala się na otwarcie Orlika w miesiącu 
lutym.  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie wniosek 
przyjęła, w brzmieniu zaproponowanym przez Panią Burmistrz. 
 
 
 



  Ad. 10.  Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 

obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady sześćdziesiątej  sesji Rady Miejskiej VI 

kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 18.03.    

 

 

 

 


